
1. ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ : ΣΤΗΡΙΖΟΥΜΕ ΤΑ ΚΑΙΝΟΤΟΙΜΑ ΦΑΡΜΑΚΑ

Μέσο: . . . . . . . . .ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ

Ημ. Έκδοσης: . . .04/04/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .04/04/2024

Σελίδα: . . . . . . . . 19

Μητσοτάκης: Στηρίζουμε
τα καινοτόμα φάρμακα

Δεσμεύθηκε στους επικεφαλής φαρμακευτικών βιομηχανιώνότι η ΝΔαλλά

καιτο ΕΛΚ θα ασκήσουν πίεση στην Κομισιόνγια ζητήματα ενιαίας αγοράς

Y
πέρ της στήριξης της καινοτομίας στον του

μέα του φαρμάκου τάχθηκε χθες ο πρωτ
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης κατά
τη διάρκεια συνάντησής του στο Μέγαρο
Μαξίμου με τους επικεφαλής εταιριών και

ενώσεωνμελώντης διεθνούς ομοσπονδίας φαρμακευ
τικών βιομηχανιών και ενώσεων (IFPMA) και δεσμεύ
θηκε ότι το κόμμα του αλλά και το Ευρωπαϊκό Λαϊκό
Κόμμα θα ασκήσουν πίεση στα θεσμικά όργανα τηςΕυ-
ρωπαϊκής Ενωσης -ιδίως στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή- για να επικε
ντρωθούν σε θέματα όπως η και
νοτομία, η ανταγωνιστικότητα και η
λειτουργία της ενιαίας για-

ματα, τόνισε πως «έρχονται δύο εκθέσεις οι οποίες θα

συζητηθούν σε επίπεδο Ευρωπαϊκού Συμβουλίου και
αφορούν την ανταγωνιστικότητα και τη λειτουργία της
ενιαίας αγοράς, που κατά τη γνώμη μας έχει ιδιαίτερη
σημασία, διότι δεν λειτουργεί τόσο καλά όσο πιστεύου-

με μερικές φορές» .

«Από την πλευρά μας, από την πλευρά της ελλη
νικής κυβέρνησης και όσον αφορά εμένα προσωπικά,

στον βαθμό που εκπροσωπώ τηχώραμουστο Ευρωπα-

ϊκό Συμβούλιο, τα θέματα αυτά θα είν
ναι στην κορυφή της ατζέντας μαςγια
τον επόμενο ευρωπαϊκό εκλογικό κύ-
κλο» πρόσθεσε.

Ο πρόεδρος της
IFPMAΑλμπερτ

Από την πλευρά των εταιριών μία
τι, όπως είπε δεν λειτουργούντο Μπουρλά σημείωσε λησε ο πρόεδρος της IFPMA και διευ
σο καλά...

τό-

«Τα ζητήματα που σχετίζονται
με την ευρωπαϊκή ανταγωνιστικό-
τητα βρίσκονται στο επίκεντρο των
προεκλογικώνμας τοποθετήσεων εν
όψει των ευρωεκλογών. Το λέω αυτ

τόγιατίγια εμάς, για την κυβέρνησή

μου, αλλά καιγια το Ευρωπαϊκό Λα

ότιθέλουννα

συνεργαστούν
μετηνΕλλάδα

ϊκό Κόμμα αυτό πρέπει να είναι στην κορυφή των προ-
τεραιοτήτων μαςγια τον επόμενο ευρωπαϊκό εκλογικό
κύκλο» είπε ο πρωθυπουργός και επισήμανε: «Χάνου-
με την ανταγωνιστικότητά μας στην Ευρώπη, αποτυγ-
χάνουμε να προσελκύσουμε επενδύσεις αιχμής, υστε
ρούμε σε κορυφαίους δείκτες καινοτομίας, σίγουρα σε
σχέση με τις ΗΠΑ, και αυτό είναι κάτι που πρέπει να
διορθωθεί» .

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, αφού
υπογράμμισε πως θα ασκήσει μεγάλη πίεση στα άλ-
λα ευρωπαϊκά θεσμικά όργανα, ιδίως στην Ευρωπαϊ
κή Επιτροπή, ώστε να επικεντρωθούν σε αυτά τα ζητή-

θύνων σύμβουλος της Pfizer Αλμπερτ
Μπουρλά, που σημείωσε ότι θέλουν
να συνεργαστούν με την Ελλάδα, για
τί υποστηρίζει σταθερά την καινοτομία.

«Σε ευρωπαϊκό επίπεδο, είναι μία από

τις χώρες που θεωρούμε ότι παίρνει
πολύ σαφείς θέσεις όσον αφορά ση-
μαντικές πτυχές της προώθησης της

καινοτομίας, όπως η πνευματική ιδιοκτησία, η πρόσβα

ση στα φάρμακα. Θέλουμε να στείλουμε ένα μήνυμα με
την επίσκεψή μας εδώ, σε αυτή τη χώρα, πόσο ευχαρι
στημένοι είμαστε και πόσο θα θέλαμε να συνεργαστού

μεμαζί σας» είπε.
Στη συνάντηση συμμετείχαν από την πλευρά της

κυβέρνησης, μεταξύ άλλων, ο υπουργός Υγείας Αδω
νις Γεωργιάδης, ο υπουργός Ανάπτυξης Κώστας Σκρέ
κας, ο υπουργός Επικρατείας Ακης Σκέρτσος, ο ανα-
πληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονο-

μικών Νίκος Παπαθανάσης, η αναπληρώτρια υπουργός

Υγείας Ειρήνη Αγαπηδάκη κ.ά.
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Ελεύθερος Τύπος

8. ΠΟΛΙΤΙΚΗ061
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Investment Opportunities
in Greece

Από τη συνάντηση του Κυριάκου Μητσοτάκη με τους επικεφαλής των εταιριών και ενώσεωνμελών της Διεθνούς Ομοσπονδίας Φαρμακευτικών Βιομηχανιών και Ενώσεων (IFPMA).

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

«Οπλο» ανταγωνιστικότητας
Με τους επικεφαλής των εται-
ριών και ενώσεων μελών της

Το μήνυμα του
πρωθυπουργού Διεθνούς Ομοσπονδίας Φαρμα

προς την Ε.Ε. κατά
τη συνάντηση

του με τους
επικεφαλής

κευτικών Βιομηχανιών και Ενώσε

ων ( IFPMA) συναντήθηκε χθες στο

Μαξίμου ο Κυριάκος Μητσοτάκης .

Ο πρωθυπουργός επεσήμανε στους
συνομιλητές του ότι «τα θέματα που

αφορούντην ευρωπαϊκή ανταγωνι
στικότητα βρίσκονται στο επίκεντρο
της προεκλογικής μας εκστρατείας

της Διεθνούς εν όψει των ευρωεκλογών γιατί για
την κυβέρνησή μας και την Ευρώπη

Ομοσπονδίας πρέπει να βρίσκεται στην προτεραι

Φαρμακευτικών
ότητα» .

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης στη συ
νέχεια τόνισε: «Χάνουμε ανταγωνι

ΝΙΚΟΣ ΕΛΕΥΘΕΡΟΓΛΟΥ

neleftheroglou64@gmail.com

προμετωπίδα της ατζέντας τα ζητή-
ματα αυτά» και πρόσθεσε: « Πιστεύω

ότι αυτή η συνάντηση θα μας δώσει
την ευκαιρία να συζητήσουμε περισ

σότερες πιθανές συνέργειες μεταξύ
των εταιρειών σας και της κυβέρ-

νησής μας , τόσο στο επίπεδο των
εθνικών μας πολιτικών όσο και στο
επίπεδο ενδεχόμενων παρεμβάσεων
σε επίπεδο Ε.Ε. Ζούμε σε ένα αρκετά
περίπλοκο περιβάλλον.

Κάποιες φορές αισθανόμαστε ότι
πρέπει να τετραγωνίσουμε τον κύ
κλο στην προσπάθεια παροχής στους

Βιομηχανιών στικότητα και η Ευρώπη δεν μπορεί πολίτες μας καινοτόμων φαρμάκων
να προσελκύσει επενδύσεις υψηλού
επιπέδου . Σαφώς θα πιέσουμε τους
ευρωπαϊκούς θεσμούς και ειδικά την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επικεντρω
θεί στα ζητήματα αυτά. Η Ελλάδα
και η κυβέρνησή μου θα βάλει στην

αλλά και γενοσήμων στην καλύτε
ρη δυνατή τιμή , διασφαλίζοντας
ότι προστατεύουμε τους πολίτες
μας από διακοπές στην εφοδιαστι-
κή αλυσίδα, ενώ προσπαθούμε να
στηρίζουμε την καινοτομία και τις

Πρέπει να
τετραγωνίσου-
μετονκύκλο
στην προσπά
θεια παροχής
καινοτόμων
φαρμάκωναλλά
και γενοσήμων
στηνκαλύτερη
δυνατή τιμή

ΚΥΡΙΑΚΟΣ
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ ΤΗΣ
ΕΛΛΑΔΑΣ

εταιρίες για την ανακάλυψη νέων
φαρμάκων».

Από την πλευρά του ο διευθύ
νων σύμβουλος της Pfizer Αλμπερτ
Μπουρλά εξήγησε: « Είναι πραγματι
κά συγκλονιστικό να βρίσκομαι εδώ
σε αυτό το ιστορικό κτίριο και να συ-
ναντώ όχι μόνο εσάς , αλλά και μέλη
του Υπουργικού σας Συμβουλίου .

Έχουμε εδώ τους διευθύνοντες συμ-
βούλους των μεγαλύτερων φαρμα-
κευτικών εταιριών στον κόσμο , που
είναι μέλη της Διεθνούς Ομοσπον-
δίας Φαρμακευτικών Βιομηχανιών
και Ενώσεων. Πραγματοποιούμε την
ετήσια συνάντησή μας και επιλέξαμε
να έρθουμε στην Ελλάδα και ένας
από τους λόγους που επιλέξαμε την
Ελλάδα είναι γιατί στηρίζει την και
νοτομία. Σε ευρωπαϊκό επίπεδο είναι

μια από τις χώρες που έχει λάβει
ξεκάθαρη θέση για την προώθηση
της καινοτομίας και με την παρου
σία μας δηλώνουμε πόσο ικανοποι
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ΓΙΑ ΤΑ 50 ΧΡΟΝΙΑ

Η φονντερ Λάιεν στο Συνέδριο της Ν.Δ.

ΣΤΙΣ 5 , 6 και 7 Απριλίου 2024 στο

Ζάππειο θα πραγματοποιηθεί το 15ο

Συνέδριο της Ν.Δ. , που θα έχει επετει-

ακό χαρακτήρα , αφού φέτος συμπλη-

ρώνονται 50 χρόνια από την ίδρυση

του κόμματος από τον Κωνσταντίνο

Καραμανλή, αλλά και από την απο-
κατάσταση της Δημοκρατίας.

Την Παρασκευή 5 Απριλίου στις

7 μ.μ. έχει προγραμματιστεί η εναρ-

κτήρια ομιλία του πρωθυπουργού

και προέδρου της Νέας Δημοκρα-
τίας Κυριάκου Μητσοτάκη .

Την έναρξη των εργασιών του
Συνεδρίου θα κηρύξει ο πρόεδρος
της Οργανωτικής Επιτροπής Γιάν-

Η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν θα μιλήσει την Κυριακή στο Συνέδριο.

νης Πλακιωτάκης . Το Σάββατο 6
Απριλίου θα πραγματοποιηθεί η

ομιλία του γενικού διευθυντή της
Νέας Δημοκρατίας Γιάννη Σμυρ
λή και του γενικού γραμματέα της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας Σταύρου

Καλαφάτη .

Χαιρετισμό κατά τη διάρκεια των
εργασιών του Συνεδρίου θα απευ

θύνουν εκπρόσωποι του Ευρωπαϊ
κού Λαϊκού Κόμματος και του Ευ-

ρωπαϊκού Κοινοβουλίου , καθώς και

εκπρόσωποι άλλων κομμάτων του
Ελληνικού Κοινοβουλίου .

Την Κυριακή 7 Απριλίου θα πραγ-
ματοποιηθούν οι ομιλίες της γραμ-
ματέως της Πολιτικής Επιτροπής
Μαρίας Συρεγγέλα , του προέδρου

της Οργανωτικής Επιτροπής Γιάν
νη Πλακιωτάκη , του αντιπρόεδρου

της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Μαρ-
γαρίτη Σχοινά , του προέδρου της
Κυπριακής Δημοκρατίας Νίκου Χρι-

στοδουλίδη και της υποψήφιας του
ΕΛΚ για την προεδρία της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν.

η καινοτομία...
ημένοι είμαστε και πόσο θέλουμε να

συνεργαστούμε». Οπως υποστήριξε
ο κ. Μπουρλά , «μπαίνουμε σε μια πε-

ρίοδο εξελίξεων και αυτό σημαίνει
επενδύσεις . Μέχρι στιγμής 250 δισ.

δολάρια έχουν επενδυθεί στην έρευ

να και την καινοτομία από τη φαρ-
μακοβιομηχανία» . «Αυτή τη στιγμή
το κέντρο είναι οι ΗΠΑ. Στην αρχή η

διαφορά ήταν 2 δισ. υπέρ των ΗΠΑ

και το 2023 θα ξεπεράσουμε τα 50

δισ. δολάρια υπέρ των ΗΠΑ και σε
βάρος της Ευρώπης» .

Οι υπουργοί
Στη συνάντηση συμμετείχαν, από την

πλευρά της κυβέρνησης, ο υπουρ-

γός Υγείας Αδωνις Γεωργιάδης, ο

υπουργός Ανάπτυξης Κώστας Σκρέ-

κας, ο υπουργός Επικρατείας Ακης

Σκέρτσος, ο αναπληρωτής υπουργός

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών

Νίκος Παπαθανάσης, η αναπληρώ-

τρια υπουργός Υγείας Ειρήνη Αγα-

πηδάκη , ο υφυπουργός Εξωτερικών

Κώστας Φραγκογιάννης, ο υφυ
πουργός Υγείας Μάριος Θεμιστο
κλέους , ο υφυπουργός Ανάπτυξης
Μάξιμος Σενετάκης, ο επικεφαλής
του Οικονομικού Γραφείου του πρω-

θυπουργού Αλέξης Πατέλης , ο ειδι-
κός γραμματέας Μακροπρόθεσμου
Σχεδιασμού Γιάννης Μαστρογεωρ-
γίου , ο επικεφαλής της Συμβουλευ-
τικής Επιτροπής Υψηλού Επιπέδου

για την Τεχνητή Νοημοσύνη , καθη-
γητής Κωνσταντίνος Δασκαλάκης,

ο πρόεδρος του ΕΣΕΤΕΚ, καθηγη-

τής Σπύρος Αρταβάνης-Τσάκωνας,

ο αντιπρόεδρος του ΕΣΕΤΕΚ Αρι-

στείδης-Θωμάς Δοξιάδης, το μέλος

της ομάδας εργασίας «A Roadmap

for Creating an Innovation-Based

Biopharma Industry in Greece» Σί-

μος Συμεωνίδης και ο σύμβουλος
του πρωθυπουργού για θέματα Υγεί

ας, Βασίλης Κοντοζαμάνης. Η

"
Χρειάζονται
επενδύσεις.

Μέχρι στιγμής
250 δισ.

δολάρια έχουν
επενδυθείστην
έρευνα και την
καινοτομία από

τη φαρμακοβιο-
μηχανία

ΑΛΜΠΕΡΤ
ΜΠΟΥΡΛΑ

ΔΙΕΥΘΥΝΩΝ

ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ PFIZER
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ΕΤΑΙΡΕΙΕΣ ΦΑΡΜΑΚΩΝ
ΤΑ ΚΛΕΙΔΙΑ
ΓΙΑ ΝΕΕΣ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ
ΣΕΛΙΔΑ 25
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Πρόσκληση για επενδύσεις στην Ελλάδα

Investment Opportunities
in Greece

Τις προοπτικές της Ελλάδας για να προσελκύσει επενδύσεις στην έρευνα και ανάπτυξη νέων σκευα-
σμάτων συζήτησαν, στο Μέγαρο Μαξίμου , ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης με τους 25 επικεφα-
λής εταιρειών και ενώσεων- μελώντης Διεθνούς Ομοσπονδίας Φαρμακευτικών Βιομηχανιών και Ενώσεων

(IFPMA) . Οι επικεφαλής των φαρμακευτικών υπογράμμισαν την ανάγκη αύξησης των κλινικών μελετών
και της καλύτερης προστασίας των πνευματικών δικαιωμάτων. Σελ. 25
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Πρόσκληση σε φαρμακευτικές
για επενδύσεις στην Ελλάδα
Κλινικά δεδομένα και προστασία πνευματικής ιδιοκτησίας, τα κλειδιά

Του ΗΛΙΑ Γ. ΜΠΕΛΛΟΥ

Τρόπους μέσω των οποίων οι μετ
γάλες πολυεθνικές βιοφαρμα-
κευτικές επιχειρήσεις μπορούν
να επενδύσουν στον τομέα της
έρευνας και ανάπτυξης νέων
σκευασμάτων στην Ελλάδα συ
ζήτησαν την Τρίτη στο Μέγαρο
Μαξίμου ο πρωθυπουργός Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης με τους 25
επικεφαλής εταιρειών και ενώ-
σεων μελών της Διεθνούς Ομο-
σπονδίας Φαρμακευτικών Βιο-
μηχανιών και Ενώσεων (IFPMA) .

Η Ελλάδα έχει προοπτικές
προσέλκυσης τέτοιων επενδύ-
σεων εφόσον αυξηθούν οι κλι-
νικές μελέτες και συμβάλει στη
διεθνή προσπάθεια ορθής αξι-
οποίησης της τεχνητής νοημο-
σύνης για την ανακάλυψη νέων
φαρμάκων και εμβολίων . Κα-
θώς η χώρα τα τελευταία χρό-
νια λόγω της ψηφιοποίησης
μεγάλου μέρους των ιατρικών
δεδομένων ασθενών διαθέτει
πρόσβαση , με πλήρη διασφά-
λιση της προστασίας των προ-
σωπικών δεδομένων (GDPR) ,

σε έναν πλούτο πληροφορίας
κρίσιμης στην έρευνα και ανά-

πτυξη του κλάδου, ενδέχεται

πρωτοπορία αυτών των ερευ-
νών, αναφέρουν οι ειδικοί. Αλ-

να καταφέρει να βρεθεί στην

λωστε για τον λόγο αυτό, κατά
τη χθεσινή συνάντηση στο Μέ-

γαρο Μαξίμου, έκανεειδική πα-
ρουσίαση στους διευθύνοντες
συμβούλους των πολυεθνικών
φαρμακευτικών ο επικεφαλής
της Συμβουλευτικής Επιτρο-
πής Υψηλού Επιπέδου για την
Τεχνητή Νοημοσύνη, καθηγη-
της Κωνσταντίνος Δασκαλάκης .

«Είμαστε έτοιμοι να εισέλθουμε
σε μια περίοδο περασμίνο επιστημονικής
αναγέννησης”, όπου λόγω των
εξελίξεων στη βιολογία και ταυ-
τόχρονα στην τεχνολογία θα
δούμε σημαντικές ιατρικές και
νοτομίες τα επόμενα δέκα χρό-
νια» , ανέφερε χαρακτηριστι-
κι ο CEO της Pfizer, Αλμπερτ
Μπουρλά , ο οποίος είναι και
ο προεδρεύων της τρέχουσας
εξαμηνιαίας συνόδου , ευρύτερα
γνωστή ως στρογγυλή τράπεζα
των διευθυνόντων συμβούλων
βιοφαρμακευτικών, που έλαβε
χώρα στην Ελλάδα.

Ωστόσο , μείζον θέμα για όλες
τις πολυεθνικές αποτελεί το ευ-
ρωπαϊκό πλαίσιο προστασίας
της πνευματικής ιδιοκτησίας ,

Investment Opportunities
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Στη συνάντηση με τους 25 επικεφαλής εταιρειών και ενώσεων- μελών της Διεθνούς Ομοσπονδίας Φαρμακευ-
τικών Βιομηχανιών και Ενώσεων (IFPMA) , στο Μέγαρο Μαξίμου , ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης τους
προσκάλεσε να επενδύσουν στην Ελλάδα στον τομέα της έρευνας και ανάπτυξης νέων σκευασμάτων.

τοκινήτων . Στη δική μας περί- πως ως Ευρώπη «χάνουμε την

το πλαίσιο προστασίας πτωση, οι περισσότερες επεν-

της πνευματικής
ιδιοκτησίας τού κάθε
σκευάσματος απο-

τελεί μείζον ζήτημα
για τις πολυεθνικές
φαρμακοβιομηχανίες .

καθώς εκτιμάται πως δεν δι-
ασφαλίζει επαρκώς τα δικαι-
ώματά τους . «Στις αποφάσεις
για τις επενδύσεις μας παίζουν
σημαντικό ρόλο διάφοροι πα-
ράγοντες , οι οποίοι μπορούν να
αποκρυσταλλωθούν σε τρεις
μεγάλους τομείς . Πρώτον, είναι
οι πολιτικές υπέρ της καινοτο-
μίας και ιδιαίτερα η προστασία
της πνευματικής ιδιοκτησίας .

Στους άλλους τομείς της βιο-
μηχανίας , οι επενδύσεις έχουν
φυσική διάσταση. Οταν μιλά-
με για την ενέργεια οι επενδύ-
σεις τους αφορούν τη διύλιση
του πετρελαίου ή την εξόρυξη
φυσικού αερίου ή την παρα-
γωγή ενέργειας από τον ήλιο.

Οταν γίνεται λόγος για την αυ-
τοκινητοβιομηχανία , πρόκειται
για εργοστάσια κατασκευής αυ-

δύσεις μας μεταφράζονται σε
μία φόρμουλα σε ένα κομμά-
τι χαρτί . Είναι λοιπόν εξαιρε
τικά σημαντικό , εάν είναι να
πραγματοποιηθούν αυτές οι
επενδύσεις , κάθε επενδυτής
να νιώθει ότι αυτή η επένδυση
σε άυλα περιουσιακά στοιχεία
προστατεύεται» , υπογράμμισε
ο Αλμπερτ Μπουρλά, μιλώντας
ενώπιον των ομολόγων του, του
πρωθυπουργού και της ελληνι-
κής κυβέρνησης . «Τα τελευταία
χρόνια έχουμε δει σημαντικά
πισωγυρίσματα όσον αφορά τις
φωνές που επιτίθενται στην έν-
νοια της πνευματικής ιδιοκτη-
σίας. Στον Παγκόσμιο Οργανι-
σμό Εμπορίου είδαμε με μεγάλη
ικανοποίηση ότι δεν πέρασε η
πρόταση για άρση της πνευμα-
τικής ιδιοκτησίας . Αλλά καθώς
το γιορτάζαμε αυτό , βλέπουμε
τώρα ότι η Ευρωπαϊκή Επιτρο-
πή έρχεται με σειρά προτάσε-
ων στις οποίες είμαστε σαφώς
αντίθετοι» , ξεκαθάρισε . Ο Ελ-
ληνας πρωθυπουργός σημείω-
σε επ ' αυτού ότι «τα ζητήματα
που σχετίζονται με την ευρω-
παϊκή ανταγωνιστικότητα βρί-
σκονται στο επίκεντρο των θέ-
σεών μας» , υπογραμμίζοντας

ανταγωνιστικότητά μας, απο-
τυγχάνουμε να προσελκύσουμε
επενδύσεις αιχμής, υστερούμε
σε κορυφαίους δείκτες καινοτο-
μίας , σίγουρα σε σχέση με τις
ΗΠΑ, και αυτό είναι κάτι που
πρέπει να διορθωθεί».

Σύμφωνα με τον Αλμπερτ
Μπουρλά, το 2023 περισσότερα
από 250 δισ . δολάρια επενδύ-
θηκαν σε έρευνα και ανάπτυξη
από τη φαρμακοβιομηχανία, αλ-
λά η μερίδα του λέοντος πήγε
στις ΗΠΑ , ενώ πριν από 20 χρό
νια το ισοζύγιο μεταξύ ΗΠΑ και
Ευρώπης ήταν ισοσκελισμένο.

Το 2023 όμως οι ΗΠΑ εξασφά-
λισαν επενδύσεις κατά 55 δισ .

δολάρια περισσότερες από ό ,τι
στην Ευρώπη .

Στη συνάντηση παρόντες
ήταν μεταξύ άλλων , ο υπουρ
γός Υγείας Αδ . Γεωργιάδης , Ανά-
πτυξης Κ . Σκρέκας , Επικρατείας
Ακ. Σκέρτσος , ο αναπληρωτής
ΥΠΟΙΚ Ν . Παπαθανάσης , η
αναπληρώτρια υπ . Υγείας Ειρ .

Αγαπηδάκη, ο υφυπουργός Εξω-

τερικών Κ. Φραγκογιάννης , ο
υφυπουργός Υγείας Μ . Θεμιστο
κλέους, ο υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης Μ . Σενετάκης και ο επικεφα-
λής του οικονομικού γραφείου
του πρωθυπουργού Αλ . Πατέλης .
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ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ
ΚΑΙ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΑ ΘΕΜΑ

Επενδυτικό κάλεσμα
στη διεθνή φαρμακοβιομηχανία
Τους CEOs πολυεθνικών εταιρειών υποδέχθηκε ο πρωθυπουργός

Το επιχειρηματικό περιβάλ-
λον στην Ελλάδα και προτά-

σεις για πιθανή συνεργασία

με τις πολυεθνικές συζήτησε

ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης με τους CEOs

φαρμακευτικών επιχειρήσε-
ων από όλο τον κόσμο που

τον επισκέφθηκαν χθες με
πρωτοβουλία του προέδρου

και CEO της Pfizer, Albert
Bourla .

Της Ανθής Αγγελοπούλου

aagelopoulou@naftemporiki.gr

Ο Κ. ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ παραδέχθηκε ότι
η Ευρώπη χάνει σε ανταγωνιστι-
κότητα και δεν μπορεί να προ-
σελκύσει επενδύσεις υψηλού
επιπέδου και δήλωσε διατεθει-

μένος να πιέσει τους ευρωπαϊ
κούς θεσμούς καιτηνΕυρωπαϊκή
Επιτροπήνα επικεντρωθούν στα
ζητήματα αυτά . Η Ελλάδα , όπως

είπε , δίνει έμφαση στο πώς μπο-
ρεί να στηρίξει την καινοτομία
στη χώρα . «Βρισκόμαστε σε ένα
σύνθετο περιβάλλον, όπου αι-
σθανόμαστε ότι μερικές φορές
πρέπει να τετραγωνίσουμε τον
κύκλο , παρέχοντας στους πολίτες
πρόσβαση σε καινοτόμα και γε-
νόσημα φάρμακα στηνκαλύτερη
τιμή, ώστε να διασφαλίσουμε ότι
θα προστατευτούμε από διαταρα-

χές στις αλυσίδες εφοδιασμού ,

αλλά ταυτόχρονα να διασφαλί
σουμε ότι θα συνεχίσουμε να
στηρίζουμε την καινοτομία και
να προσφέρουμε στις εταιρείες
που επενδύουν στη δημιουργία
νέωνφαρμάκων τηναπαραίτητη
προβλεψιμότητα για να διαθέτ
σουν σημαντικούς πόρους προς
την ανάπτυξη νέων καινοτόμων
φαρμάκων» τόνισε.

Ο κ. Bourla ανταπάντησε ότι
ένας από τους λόγους που επι-
σκέφτηκαν στην Ελλάδα είναι
γιατί υποστηρίζει σταθερά την
καινοτομία.

Όπως εξήγησε, περισσότερα
από 250 δισ . δολάρια επενδύθη
καν πέρυσι σε E&A από τη φαρ-
μακοβιομηχανία , με τη μερίδα
του λέοντος να παραμένει στις
ΗΠΑ, όταν πριν από 20 χρόνια
η διαφορά μεταξύ ΗΠΑ και Ευ-

ρώπης ήταν περίπου 2 δισ . δο-

λάρια . «Το 2023 πιθανότατα θα

υπερβεί τα 50 δισ . δολάρια υπέρ

Investment Oppo
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A

Menelaos Myrillas/SOOC

Στιγμιότυπο από τη συνάντηση του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη με τους CEOs των
πολυεθνικών επιχειρήσεων.

των ΗΠΑ . Αυτό είναι μια χαμέ
νη ευκαιρία για την Ευρώπη»

τόνισε, συμπληρώνοντας ότι η
Ελλάδα έχει μικρό μερίδιο στις
επενδύσεις των φαρμακευτικών
στον τομέα της έρευνας και αυτό
θέλουννα αλλάξει με την προϋ
πόθεση ότι θα υπάρχουν πολι-
τικές υπέρ της καινοτομίας και
ιδιαίτερα για την προστασία της
πνευματικής ιδιοκτησίας αλλά
και η πρόσβασης σε φάρμακα
με τιμές που ανταμείβουν την
καινοτομία.

Να σημειωθεί ότι πριναπό τον
κ . Μητσοτάκη η ομάδα των ξένων

φαρμακοβιομηχάνων συναντή
θηκε με τον Γερμανό καγκελάριο
Όλαφ Σολτς και τον Γάλλο πρόε
δρο Εμανουέλ Μακρόν .

Στη συνάντηση, από την κυ-

βέρνηση συμμετείχαν οι υπουρ
γοί Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης ,

Ανάπτυξης Κώστας Σκρέκας,

Επικρατείας Άκης Σκέρτσος , οι
αναπληρωτές υπουργοί Οικονο-
μίας Νίκος Παπαθανάσης , Υγεί
ας Ειρήνη Αγαπηδάκη , οι υφυ-
πουργοί Εξωτερικών Κώστας
Φραγκογιάννης , Υγείας Μάριος
Θεμιστοκλέους, Ανάπτυξης Μά-

ξιμος Σενετάκης κ.α.

Ποιοι συμμετείχαν
Εκτός του κ. Bourla , οι φαρμα-
κοβιομήχανοι που παραβρέ
θηκαν ήταν οι Hubertus von

Baumbach Boehringer-Ingelheim ,
Christopher Boerner-BMS, Elçin
Barker Ergun-Menarini, Robert
Davis- MSD , Joaquin Duato-
Johnson & Johnson , Charl van
Zyl- Lundbeck, Richard Francis-

TEVA, Lars FruergaardJorgensen-
Novo Nordisk, Carlos Gallardo-
Almirall , Peter Guenter- Merck
Group ,Hervé Hoppenot-Incyte,

Paul Hudson -Sanofi , Daniel
O'Day-Gilead , Stefan Oelrich
-Bayer, Osamu Okuda-Chugai ,

Dave Ricks-Eli Lilly, Hiroaki Ueno-

Mitsubishi Tanabe, Christopher
Viehbacher-Biogen, Christophe
Weber-Takeda και οι επικεφα-
λής των Οργανισμών φαρμάκου
Thomas Cueni-IFPMA, David
Reddy-IFPMA, Kenshi Kinoshita-
JPMA, Nathalie Moll -EFPIA και
Steve Ubl-PhRMA . Από ελληνι
κής πλευράς τον κλάδο εκπρο-
σώπησαν ο πρόεδρος του ΣΦΕΕ

Ολύμπιος Παπαδημητρίου και ο
διευθυντής του ΣΦΕΕ Μιχάλης
Χειμώνας .

Στη συνάντηση αναφέρθηκε
και το «καυτό» θέμα των υπο-
χρεωτικών επιστροφών , με τον
υπουργό Υγείας να υπόσχεται
μείωση, ενώ επισημάνθηκε ότι
ο προϋπολογισμός για το φάρμα-
κο φέτος θα είναι ενισχυμένος
κατά 370 εκατ . ευρώ , φτάνοντας
συνολικά στα 3 δισ . ευρώ .

[SID: 21539419)

370
εκατ. €
επιπλέον θα
διατεθούν

φέτος από τον

προϋπολογι
σμό για τη
φαρμακευτική
αγωγή των
Ελλήνων.
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T η δυνατότητα εισροής στην
Ελλάδα περισσότερων ξένων
φαρμακευτικών εταιρειών

με επενδύσεις σε ερευνητικά προ-
γράμματα και κλινικές μελέτες αλ-
λά και επενδύσεις στην παραγωγή
καινοτόμων φαρμάκων, αυτόνομα
είτε σε συνεργασία με ελληνικές
επιχειρήσεις , συζήτησαν χθες με
τον Πρωθυπουργό και εκπροσώ
πους της κυβέρνησης οι διευθύνο-
ντες σύμβουλοι των μεγαλύτερων
φαρμακευτικών εταιρειών του κόσ

σμου που βρέθηκαν στην Αθήνα,

στο πλαίσιο του Biopharmaceutical
Chief Executive Officers (CEO)
Roundtable που διοργανώνει η Δι-
εθνής Ομοσπονδία Φαρμακευτικών
Βιομηχανιών και Ενώσεων (IFPMΑ) .

Το προηγούμενο βράδυ πραγμα-
τοποιήθηκε γεύμα στο εστιατόριο
του Μουσείου της Ακρόπολης, στο
οποίο παρέστηγια λίγο και ο Πρωτ
θυπουργός .

Στις 10 το πρωί οι 20 επικεφα-
λής των μεγαλύτερων εταιρειώντης
παγκόσμιας φαρμακοβιομηχανίας
πέρασαν την πόρτα στο Μέγαρο
Μαξίμου. Η συνάντηση στηνΑθήνα ,

η οποία πραγματοποιήθηκε με πρωτ
τοβουλία του προέδρου του BCR,

αλλά και της IFPMA, και προέδρου
και διευθύνοντος συμβούλου της
Pfizer Αλμπερτ Μπουρλά εξελίχθηκε
σε καλό κλίμα , με τη διερεύνηση
του επιχειρηματικού περιβάλλοντος
στην Ελλάδα για επενδύσεις να βρίσ
σκεται στο τραπέζι των συζητήσεων.

Πολιτικές
Οι εκπρόσωποι των ξένων φαρμα-
κοβιομηχανιών επισήμαναν στην
κυβέρνηση ότι στις αποφάσεις τους
για επενδύσεις πρωτεύοντα ρόλο
έχουν:

•Οι πολιτικές υπέρ της καινοτομίας

2005

ΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΕΣ

Επενδύσεις και έρευνα
στο επίκεντρο

Τι ζήτησαν από τον Πρωθυπουργό οι επικεφαλής
των μεγαλύτερων φαρμακοβιομηχανιών που βρέθηκαν στην Αθήνα

-Καινοτομία, γραφειοκρατικά εμπόδια και clawback

ΤΩΝ ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΣΚΟΥΦΟΥ ΚΑΙ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

και ιδιαίτερα η προστασία της πνευ-
ματικής ιδιοκτησίας.

-Ηπρόσβαση σε φάρμακα σε τιμές
που ανταμείβουν την καινοτομία .- Οι κανονισμοί που μπορούν να
διευκολύνουν την κλινική έρευνα και
να απομακρύνουν γραφειοκρατικά
εμπόδια που μπορεί να υπάρχουν .

Investment Opportunities
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Στο διάστημα 2022-2023 γιακλινικές
μελέτες απορροφήθηκαν από την
Ελλάδα 10 εκατ . ευρώ από τα 250
εκατ . ευρώ του συνόλου στην ΕΕ .

Στη συζήτηση τέθηκε, επίσης, το
θέμα του clawback, δηλαδή του πο-
σού της υπέρβασης της δημόσιας
φαρμακευτικής δαπάνης που καλού-

• Συνάντηση του

Πρωθυπουργού
Κυριάκου
Μητσοτάκη με τη
Διεθνή Ομοσπονδία
Φαρμακευτικών
Βιομηχανιών και
Ενώσεων (IFPΜΑ)
στο Μέγαρο
Μαξίμου

νται να πληρώσουν οι επιχειρήσεις .

Η ελληνική πλευρά απάντησε με
το «επενδυτικό clawback» , δηλαδή
τον συμψηφισμό επενδύσεων των
εταιρειών με τα ποσά του clowback,

καλώντας να αξιοποιήσουν το χρη-
ματοδοτικό εργαλείο , επενδύοντας
στην Ελλάδα είτε αυτοτελώς με την

Η Pfizer έχει ήδη
ανακοινώσει ότι θα

επεκτείνει το κέντρο
έρευνας στη Θεσσαλονίκη ,

δημιουργώντας
άλλες 500 θέσεις εργασίας
έως τα τέλη του 2025

ίδρυση παραγωγικών μονάδων και
ερευνητικών κέντρων, είτε σε συνερ-
γειες με ελληνικές φαρμακοβιομηχα-
νίες αλλά και νεοφυείς επιχειρήσεις
στους τομείς των επιστημώνυγείας ,

της βιοτεχνολογίας και της τεχνητής
νοημοσύνης .

Κέντρο Ερευνας
Αναφορά έγινε στο Κέντρο Ερευνας
που έχει δημιουργήσει η Pfizer στη
Θεσσαλονίκη . Οπως έχει ήδη ανα-
κοινωθεί , πρόκειται να επεκτείνει
τη δραστηριότητα, δημιουργώντας
από 1.000 θέσεις εργασίας που έχει
σήμερα άλλες 500 έως τα τέλη του
2025 , με προοπτική να αυξηθούν
σε 2.000 έως το 2027. Επίσης, στην
επένδυση ύψους 120 εκατ. ευρώ για
τη δημιουργία τηςνέας πτέρυγας στο
εργοστάσιο της γερμανικής φαρμα-
κευτικής Boehringer Ingelheim στο
Κορωπί, για επέκταση της παραγω-
γής σε νέα καινοτόμα φάρμακα και
την ενίσχυση της εξαγωγικής της
δραστηριότητας στις ΗΠΑ .

Στη συνάντηση ήταν παρόντες,

εκτός από τον διευθύνοντα σύμβουλο
της Pfizer, στελέχη των φαρμακευτι
κών εταιρειώνBoehringer Ingelheim,

BMS, Johnson & Johnson, Novo
Nordisk, Sanofi , Eli Lilly, Takeda,

Menarini, Bayer, TEVA, MSD, Biogen ,

Merck, Gilead , Chugai, Mitsubishi
Tanabe , Incyte, Lundbeck, Amirall .
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